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Protokół 

III sesji Rady Gminy Zławieś Wielka 

z dnia 26 czerwca 2024 r. 

Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Gminy w Złejwsi Wielkiej. Obrady rozpoczęto  o godz. 

14:00, a zakończono o godz. 16:27 tego samego dnia. Przed oficjalnym rozpoczęciem sesji wójt 

Marcin Swaczyna wręczył dyplomy uznania laureatom Ogólnopolskiego Turnieju Wiedzy 

Pożarniczej, którzy reprezentowali Gminę Zławieś Wielka w tej rywalizacji. Druhowie Patrycja 

Nowak i Stanisław Pawlikowski na co dzień zasilają szeregi OSP Łążyn. Naczelnik Andrzej 

Michalski również otrzymał dyplom i usłyszał słowa uznania za szkolenie młodzieży w tak 

ważnej dziedzinie jaką jest ochrona przeciwpożarowa i ochrona ludności. Po części 

nieoficjalnej przewodnicząca otworzyła obrady III sesji rady gminy. Przywitała obecnych  

i stwierdziła kworum.  

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Krystian Balicki 

2. Marcin Dziedzic 

3. Krystyna Gajdemska 

4. Dominik Goliszek 

5. Joanna Grabowska 

6. Marcin Krystek 

7. Iwona Owieśna 

8. Wiesław Paciorkowski 

9. Teresa Sztuczka 

10. Rafał Walkowiak 

11. Wioleta Warzocha 

12.  Małgorzata Wiśniewska 

Nieobecni: 

1. Beata Klarkowska 

2. Piotr Pawlikowski 

Przewodnicząca złożyła wniosek o wykreślenie z porządku obrad punktu 4 z ust. 1 t.j. przyjęcia 

protokołu z poprzedniej sesji. Nikt z radnych nie zgłosił innych wniosków.  

 

Przeprowadziła głosowanie nad złożonym przez siebie wnioskiem.   

 

Wyniki głosowania:  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (11)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Marcin Krystek, 

Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta 
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Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Joanna Grabowska  

 

NIEOBECNI (2)  

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski  

Zgodnie z wynikami głosowania punkt został wykreślony z porządku obrad.  

Porządek obrad po zmianach. 

1. Sprawy organizacyjne: 

1) Otwarcie obrad III sesji Rady Gminy. 

2) Stwierdzenie prawomocności obrad 

3) Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

2. Raport o stanie gminy za 2023 rok. 

1) Debata nad raportem. 

2) Podjęcie uchwały w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy. 

3. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2023 rok oraz zapoznanie z opinią RIO  

w sprawie wykonania budżetu. 

4. Wystąpienie przewodniczącego Komisji Rewizyjnej z wnioskiem o udzielenie 

absolutorium oraz zapoznanie z opinią RIO w sprawie wniosku. 

1) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok, 

2) Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy 

Zławieś Wielka za 2023 rok – poprzedzone dyskusją. 

5. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Zławieś Wielka lub jej jednostkom 

organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w 

których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów uprawnionych 

do udzielania tych ulg, 

2) w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2024 – 2028, 

3) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i 

Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Zławieś Wielka na lata 

2024-2028, 

4) w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora szkoły. 
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6. Informacja wójta o pracach między sesjami. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zamknięcie obrad III sesji Rady Gminy Zławieś Wielka. 

Ad. 2  

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy wyjaśniła, że raport o stanie gminy 

został opublikowany 5 czerwca w Biuletynie Informacji Publicznej wraz z ogłoszeniem  

o debacie. Nikt z mieszkańców nie zgłosił udziału w debacie. Zapytała czy ktoś z radnych 

chciałby zabrać głos. Nikt z mieszkańców nie zgłosił się.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosownie nad uchwałą w sprawie wotum zaufania.  

Wyniki głosowania  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

  

ZA (11)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Marcin Krystek, 

Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta 

Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Joanna Grabowska  

 

NIEOBECNI (2)  

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski  

Wobec powyższego uchwała NR III/14/2024 w sprawie wotum zaufania dla Wójta Gminy 

została podjęta. 

Ad. 3. 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła Panią skarbnik o omówienie 

kolejnego punktu tj. Sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2023 rok oraz zapoznanie z 

opinią RIO. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy wyjaśniła, że sprawozdanie było udostępnione 

radnym wcześniej wraz z bilansami i odczytała opinie RIO w sprawie wykonania budżetu za 

2023 r.  

Nikt z radnych nie miał pytań do sprawozdania.  

Ad. 4.  

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła przewodniczącego komisji 

rewizyjnej o wystąpienie. 
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Marcin Krystek – przewodniczący komisji rewizyjnej wystąpił z wnioskiem Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium wójtowi gminy Zławieś Wielka z tytułu wykonania 

budżetu na 2023 r. oraz zapoznał zebranych z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w sprawie wniosku.  

 

Nikt z radnych nie miał pytań. 

 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poddała pod głosowanie uchwałę  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

 

NIEOBECNI (2)  

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski  

 

Wobec powyższego uchwała NR III/15/2024 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 rok została podjęta jednogłośnie. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję nad uchwałą w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Zławieś Wielka za 2023 rok.   

 

Marcin Krystek – przewodniczący komisji rewizyjnej skomentował, że nie jest to może 

wymarzone wykonanie budżetu, ale ma nadzieję, że być może nie ten rok, ale przyszły zamknie 

się lepszymi wskaźnikami chociażby po stronie inwestycji.  

Nikt z radnych nie brał więcej udziału w dyskusji. 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poddała pod głosowanie 

uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Zławieś Wielka 

za 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

  

ZA (12)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

 

NIEOBECNI (2)  

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski  
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Wobec powyższego uchwała NR III/16/2024 w sprawie udzielenia absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Gminy Zławieś Wielka za 2023 rok została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 5.  

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła o omówienie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Zławieś Wielka lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 

publiczną oraz wskazania organów uprawnionych do udzielania tych ulg. 

Wioleta Barczyńska – inspektor ds. księgowości budżetowej wyjaśniła, że w poprzedniej 

uchwale, przepisy w zakresie pomocy de minimis  obowiązywały do 30 czerwca br. w związku 

z czym należy przedłużyć ich obowiązywanie do 31 grudnia 2030 roku zgodnie z zapisami 

rozporządzenia oraz zaktualizować numery rozporządzeń. Uchwała zgodnie z wymogami 

została przesłana do prezesa UOKiKu oraz do ministerstwa rolnictwa i rozwoju wsi, uwagi 

wniesione przez prezesa UOKiK-u zostały uwzględnione w uchwale zmieniającej, a minister 

rolnictwa i rozwoju wsi nie wzniósł uwag.  

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy nikt z radnych nie zabierał głosu przy 

omawianiu ww. uchwały.  Przeprowadziła głosowanie nad uchwałą zmieniającą uchwałę w 

sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i rozkładania 

na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie 

Zławieś Wielka lub jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organów uprawnionych do udzielania tych ulg,.   

 

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska  

  

NIEOBECNI (2)  

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski  

Wobec powyższego uchwała NR III/17/2024 zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Zławieś Wielka lub 

jej jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w 

przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów 

uprawnionych do udzielania tych ulg została podjęta jednogłośnie. 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła kierowniczkę referatu 

rolnictwa o omówienie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy. 
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Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

wyjaśniła, że do zadań własnych gminy należy tworzenie warunków do zaspokajania potrzeb 

mieszkaniowych wspólnoty samorządowej. Gmina na zasadach określonych w ustawie 

zapewnia lokale socjalne i lokale zamienne, także zaspokaja potrzeby mieszkaniowe 

gospodarstw domowych o niskich dochodach. Ustawa o ochronie praw lokatorów, 

mieszkaniowym zasobie gminy i o zmianie Kodeksu nałożyła na radę gminy obowiązek 

uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy na co 

najmniej 5 lat. 

Joanna Grabowska – radna  zapytała na podstawie jakich danych został przygotowany 

projekt tej uchwały. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że zgodnie z prowadzoną statystyką jest 68 lokali w 41 budynkach należących 

do gminy. Jeśli chodzi o stan techniczny to jest on na bieżąco kontrolowany. Wszelkie naprawy 

są dokonywane po zgłoszeniu przez najemcę i nie przewiduje się większych remontów.  

Joanna Grabowska – radna  zapytała, czy w związku z zapisami uchwały pani kierownik 

uważa, że w ciągu tych 5 lat wszystkie lokale będą nadawały się do użytku.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że wszystkie budynku są na bieżąco naprawiane po zgłoszeniu przez lokatorów.  

Joanna Grabowska – radna  dopytywała, czy w zasobie mieszkaniowym  nic się nie zmieni. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że nie ma żadnych planów zbywania lokali. W Rzęczkowie powstają 4 budynki 

przeznaczone na mieszkania socjalne.  

Joanna Grabowska – radna  stwierdziła, że z tabeli numer 2 wynika, że nie zmieni się stan 

techniczny żadnego z lokali aż do 2028. Zapytała, na jakiej podstawie określa się stan 

techniczny, jako średni lub dobry budynku.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

powiedziała, że nie jest w stanie odpowiedzieć, ponieważ nie przeprowadza osobiście takich 

ocen, ponieważ nie ma takich uprawnień.   

Joanna Grabowska – radna  zapytała kto wobec tego wpisał takie określenia do tabeli.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że projekt uchwały został przygotowany przez referat rolnictwa.  

Joanna Grabowska – radna  zapytała czy to jest pewne, że w tym planie nic się nie zmieni, 

czy np. jakaś z tych lokalizacji nie znajduje się w miejscu, gdzie będzie założona kanalizacja.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że nie będzie na pewno w tym roku budowy sieci kanalizacyjnej do której 

można by podłączyć te budynki. 

Marcin Krystek – radny zapytał, czy w czynszu uwzględniona jest kwota na fundusz 

remontowy.  



7 
 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że co roku w budżecie planuje się środki na remonty lokali komunalnych.  

Marcin Krystek – radny dopytywał, czy środki te zawierają się w czynszu, jeśli tak to w jakim 

stopniu. Czy za każdym razem gmina z własnych środków utrzymuje te lokale.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że czynsz pobierany jest w wysokości 4 zł za 1 m2. 

Marcin Krystek – radny zapytał co zawiera się w tych 4 zł. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że cena jest zwiększona lub zmniejszona w zależności od tego, czy 

lokal/budynek podłączony jest do kanalizacji.  

Marcin Krystek – radny dopytywał, jakie koszty zawiera czynsz i powiedział, że na pewno 

opiera się to na jakiejś kalkulacji. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

powiedziała, że nie jest przygotowana teraz na udzielenie takiej odpowiedzi i może 

przygotować informację po sesji. 

Joanna Grabowska – radna  zapytała, kiedy były przeprowadzane ostatnie kontrole 

techniczne w tych lokalach. 

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

wyjaśniła, że przeglądy kominiarskie odbywają się co roku, a co 5 lat kontrole stanu 

technicznego instalacji elektrycznej. Wszystkie przeglądy są aktualne.  

Małgorzata Wiśniewska – radna  zapytała, czy wszystkie te adresy mają dostęp do wody 

bieżącej.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że woda jest doprowadzona wszędzie.  

Wioleta Warzocha – radna zapytała ile jest wniosków o przydzielenie mieszkania 

komunalnego.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

odpowiedziała, że ok 200. Dodała, że nie jest w stanie określić z czego wynika takie 

zapotrzebowanie.  

Wiesław Paciorkowski – radny zapytał jak ze ściągalnością czynszów.  

Marcin Swaczyna – wójt  odpowiedział, że wiele osób składa pisma z prośbami o rozłożenie 

na raty tych należności. Wyjaśnił, że kierując się dobrem mieszkańców często się do tego 

przychyla, ale niestety są również postępowania egzekucyjne, ponieważ wiele osób nie płaci 

wcale.  

Krystian Balicki – radny zapytał, jakie są kryteria przyznawania mieszkań. Czy określa się 

ile m2 przypada na osobę, czy jakoś inaczej to się przyjmuje.  
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Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

wyjaśniła, że nie ma czegoś takiego, jeśli jest jakieś wolne mieszkanie, a oczekuje na nie 

rodzina potrzebująca to po prostu zostaje im je przyznane.  

Krystian Balicki – radny zapytał co w momencie kiedy z 5 osobowej rodziny w takim lokalu 

zamieszkuje już tylko jedna osoba. Dodał, że zna taki przypadek w Toporzysku.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki komunalnej 

powiedziała, że nie wiedziała o tym. 

Krystian Balicki – radny odpowiedziała, że sytuacja w lokalu o którym mówi zmieniła się 

bardzo dawno i dziwi się, że gmina o tym nie wie. Uważa, że to mieszkanie powinno być 

przyznane większej rodzinie i należy dokonać zamiany.  

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy powiedziała, że jeżeli ktoś z radnych 

jest w posiadaniu takiej wiedzy o innych mieszkaniach, to prosi, aby przekazywać te informacje 

do urzędu gminy.  

Marcin Swaczyna – wójt stwierdził, że taka współpraca między wójtem a radnymi jest 

niezwykle cenna i życzyłby sobie, aby radni przekazywali informacje, które do niech dochodzą. 

Dodał, że niestety wszyscy zadają sobie sprawę ile jest mankamentów do poprawy w naszej 

gminie. Potrzeba czasu, aby to wszystko wyprostować.  

Joanna Grabowska – radna  powiedziała, że ta uchwała jest wymagana przez ustawodawcę, 

ale niestety jest przygotowana w taki sposób, który jej zdaniem nie pozwala poddać jej pod 

głosowanie. Większość pieców znajdujących się w tych lakolach nie spełnia już wymogów,  

a nie planuje się ich wymiany na najbliższe lata. Mimo, że zgłaszała to na komisjach wspólnych 

tabela dotycząca inwestycji nie zmieniła się. Skoro wójt prosi o współpracę radnych  

i zgłaszanie uwag do poprawy jakości pracy urzędu gminy, to wnosi z resztą już od dwóch lat 

o przygotowywanie porządnych projektów uchwał. Dzięki temu radni z czystym sumieniem 

będą mogli głosować za. Powiedziała, że jest oczywiście za wspieraniem gospodarki 

mieszkaniowej, ale nie widzi tego co ostatnio zgłasza do poprawy w uchwale. Dodała, że nie 

ma komisji, która zajmuje się powoływaniem komisji ds. przydziału mieszkań komunalnych, 

jest ona powoływana każdorazowo.  W związku z tym nikt tego później nie sprawdza kto 

mieszka w takim budynku. Zapytała do kiedy ta uchwała musi zostać podjęta, żeby zachować 

wszelkie jej wymogi. Uważa, że projekt jest przygotowany niechlujnie.  

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział, że uchwała powinna zostać uchwalona do końca 

czerwca. Stwierdził, że doskonale zdaje sobie sprawę z tego, że wiele rzeczy w gminie wymaga 

poprawy nawet kwestia jakości przygotowywanych dokumentów. Bardzo prosi  

o wyrozumiałość.  

Marcin Krystek – radny przychylił się do wniosku wójta i powiedział, że faktycznie trzeba 

dać mu czas na zmiany. 

Marcin Swaczyna – wójt zapewnił, że dokona wszelkich starań, aby jakoś uchwał się 

poprawiła. Powiedział, że jeśli chodzi o mieszkania, to mnóstwo mieszkańców naszej gminy 

cały czas wnioskuje o przyznanie lokalu.  Zasmuca go ten fakt, ale świadczy to o tym, że jest 

to ogromny problem, którym należy się zająć priorytetowo.  
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Krystian Balicki – radny zapytał, czy w skład komisji, która przydziela mieszkania wchodzą 

pracownicy GOPS-u, stwierdził, że to oni najlepiej wiedzą która z rodzin jest najbardziej 

potrzebująca.  

Joanna Sucharska – kierownik referatu rolnictwa, budownictwa i gospodarki 

komunalnej powiedziała, że do tej pory, kiedy powoływano komisję  zawsze byli w niej 

pracownice 

GOPS-u 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy stwierdziła, że temat został wyczerpany 

i poddała pod głosowanie uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2024 – 2028,.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Marcin Krystek, 

Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał Walkowiak, Wioleta 

Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Grabowska 

NIEOBECNI (2) 

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski 

Wobec powyższego uchwała Nr III/18/2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniego Programu 

Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Zławieś Wielka na lata 2024 – 2028 została 

podjęta.  

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła o zreferowanie uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej  

i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej w Gminie Zławieś Wielka na lata 2024-

2028. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS na podstawie uzasadnienia załączonego do uchwały 

omówiła przedmiot projektu.  

Marcin Krystek – radny zapytał jaki budżet jest zaplanowany na realizację tego zadania. 

Aldona Michalska – kierownik GOPS wyjaśniła, że środki finansowe jedynie są potrzebne 

na bieżącą obsługę administracyjno-biurową tj. tonery itp. i pochodzą z budżetu gminy i nie da 

się ich konkretnie określić.  

Nikt z radnych nie zadawał więcej pytań. 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy przeprowadziła głosowanie nad 

uchwałą.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

NIEOBECNI (2) 

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski 

Wobec powyższego uchwała Nr III/19/2024 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej  

w Gminie Zławieś Wielka na lata 2024-2028 została podjęta. 

Przewodnicząca poprosiła  przewodniczącego komisji skarg, wniosków i petycji o omówienie 

kolejnej uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora szkoły w Górsku.  

Wiesław Paciorkowski – przewodniczący komisji skarg wniosków i petycji odczytał temat 

skargi i na podstawie uzasadnienia do uchwały wyjaśnił przedmiot skargi i rekomendował 

uznanie jej za bezzasadną. 

Radni nie mieli pytań do uchwały.  

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystian Balicki, Marcin Dziedzic, Krystyna Gajdemska, Dominik Goliszek, Joanna 

Grabowska, Marcin Krystek, Iwona Owieśna, Wiesław Paciorkowski, Teresa Sztuczka, Rafał 

Walkowiak, Wioleta Warzocha, Małgorzata Wiśniewska 

NIEOBECNI (2) 

Beata Klarkowska, Piotr Pawlikowski 

Wobec powyższego uchwała Nr III/20/2024 w sprawie rozpatrzenia skargi na dyrektora szkoły 

została podjęta. 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy poprosiła wójta o przedstawienie 

sprawozdania o pracy między sesjami. 

Ad. 6. 

Marcin Swaczyna – wójt opowiedział o spotkaniach z mieszkańcami, które zorganizował po 

wyborach i przedstawił informację o pracy między sesjami. Podziękował radnym za 
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uczestnictwo w spotkaniach i współpracę. Wspomniał o sprawie sądowej z dzierżawcą budynku 

ośrodka zdrowia. Podejmuje działania, aby w budynku rehabilitacji w Górsku wprowadzić 

nowy podmiot leczniczy. Wyjaśnił powody zmian w arkuszu organizacyjnym szkół 

zatwierdzonym jeszcze przez poprzedniego wójta. Powiedział, że prosi o zmiany ponieważ 

szuka oszczędności, ale stara się, aby było to z korzyścią dla wszystkich a szczególnie dzieci.  

 

Radny Krystek i Radny Paciorkowski poruszyli temat dróg gminnych, które mogłyby zostać 

wyremontowane i odciążyć drogę nr 80, ponieważ łączyłyby dojazd między miejscowościami. 

Mieszkańcy nie musieliby wjeżdżać na drogę nr 80. 

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział, że taki jest plan i analizowane są możliwości, żeby 

tego dokonać.  

Krystian Balicki – radny zapytał, czy po zamknięciu kopalni w Górsku będzie otwierana 

nowa. 

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział, że nie, ale właściciel cały czas wydobywa kopalinę w 

Pędzewie.  

Krystian Balicki – radny zapytał, czy w Górsku po odejściu Pani stomatolog na emeryturę, 

jest plan pozyskania nowego stomatologa, który przyjmowałby na NFZ. 

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział, że prowadzi rozmowy w tej sprawie, ale nie ma 

jeszcze konkretnej odpowiedzi.  

Joanna Grabowska – radna  zapytała o to, czy wójt rozmawiał w GDDKiA na temat 

bezpiecznego przejścia dla pieszych na drodze nr 80 na wysokości Kościoła w Przysieku tj. 

skrzyżowania z ul. Popiełuszki i ul. Sołeckiej. 

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział, że dokładnie nie pamięta ale jeśli radna mówi, że 

miało to zostać dopisane do listy potrzeb, to na pewno tak było. Wyjaśnił również, że GDDKiA 

zaczyna traktować drogę nr 80 jako drogę lokalną, ponieważ mówi się że w przeciągu 2 lat 

droga wiodącą krajową stanie się droga S10.  

Ad.7  

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy rozpoczęła wolne wnioski i zapytania 

od przekazania radnym informacji w związku ze złożonym przez radnego Pawlikowskiego 

wnioskiem o podwyżkę diet dla radnych. Wyjaśniła, że została przygotowana kalkulacja, którą 

otrzymali radni jak diety w naszej gminie mają się do diet w gminach sąsiednich. W kalkulacji 

również uwzględniono zaplanowaną w budżecie kwotę do końca br. wraz z podwyżką, która 

będzie od lipca po wzroście kwoty najniższej krajowej. Dodała, że daje to pod rozwagę dla 

radnych i jeśli w sierpniu radny złoży stosowny projekt uchwały to rada gminy będzie musiała 

się nad nim pochylić. Poprosiła o zabranie w tej sprawie głosu przez Panią skarbnik. 

Justyna Brzozowska – skarbnik gminy wyjaśniła, że jeśli radni chcieliby zmienić wysokość 

diety i ustalić kwoty zbliżone do maksymalnych to brakuje w budżecie ok 150 tys. zł i obawia 

się, że nie uda się wygospodarować takich środków. 

Joanna Grabowska – radna zapytała o zakres obowiązków zastępczyni wójta. 
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Joanna Wałecka – zastępczyni wójta odpowiedziała, że w tym momencie zastępuje wójta  

w sprawach bieżących, ale tworzony jest nowy regulamin organizacyjny i po tej zmianie będzie 

określony zakres czynności, którymi będzie się zajmować. 

Marcin Swaczyna – wójt powiedział, że zmiany będą po wakacjach, dodał, że udzielił Pani 

Joannie stosownych pełnomocnictw, aby mogła go zastępować, ale nie jest tajemnicą, że 

chciałby żeby zajęła się tematami m.in. oświaty czy spraw społecznych.  

Andrzej Prusakowski – mieszkaniec Rozgart poruszył kwestię budowy światłowodu na 

osiedlu na którym mieszka. Powiedział, że wykonawca podłącza do sieci wybiórczo domy, a 

właściciele których budynki nie są objęte planem mają ponosić dość wysokie koszty budowy. 

W związku z tym część sąsiadów ma światłowód, a część nie. Zgłosił problem źle 

rozdysponowanego funduszu sołeckiego, powiedział, że co innego było ustalone na zebraniu, 

a co innego złożone we wniosku. Zapytał o oświetlenie na ulicy Zajęczej.  

Marcin Dziedzic – radny wyjaśnił mieszkańcowi zasady podziału. Powiedział, że we wniosku 

wpisuje się ogólne pojęcia, ale będzie realizowane to, co ustaliło zebranie wiejskie.  

Wiesław Paciorkowski – radny wyjaśnił kwestię oświetlenia w Rozgartach.  

Marcin Dziedzic i Wiesław Paciorkowski poprosili wójta o możliwość budowy boiska do 

siatkówki w Rozgartach. Radny Dziedzic powiedział, że jest to ich wspólna inicjatywa. 

Marcin Krystek – radny  zapytał, co z realizacją jego wniosku dotyczącego napowietrzania 

wody w Smolnie.  

Marcin Swaczyna – wójt powiedział, że zostały podjęte działania.  

Marcin Krystek – radny  stwierdził, że faktycznie w ostatni weekend nie było problemów.  

Wiesław Paciorkowski – radny zapytał, czy doczekamy się napisów „Witamy” na wjeździe 

do gminy. 

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział, że jeśli wpłynie taki wniosek to oczywiści będzie 

rozpatrywany.  

Joanna Grabowska – radna zapytała, czy gmina może wystąpić do właściciela jeziora  

w Górsku, aby było dostępne dla wszystkich i poprosiła o informację o stanie wody.  

Marcin Swaczyna – wójt odpowiedział, że jest to dobre pytanie zwłaszcza na początku 

wakacji, sam widzi w nim potencjał. Powiedział, że chętnie podejmie ten temat.  

Na koniec wójt poprosił na środek odchodzącą na emeryturę Panią sekretarz Grażynę 

Krystosiak. Powiedział, że jest to historyczna wyjątkowa chwila i chciałby, aby została 

zapamiętana dla potomnych – Pani Grażyna przez ostatnie 22 lata pełniła funkcję sekretarza  

i służyła gminie jak najlepiej potrafiła. Choć krótko zna Panią sekretarz ponieważ poznał ją  

w momencie objęcia funkcji wójta, to bardzo szybko przekonał się, że jest osobą niezwykle 

zaangażowaną, kompetentną oddana mieszkańcom i za to wszystko dziękuje w imieniu 

własnym i mieszkańców. 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy w imieniu całej rady gminy 

podziękowała Pani sekretarz za pomoc, krótką, ale bardzo miłą współpracę. Powiedziała, że 37 

lat pracy w urzędzie gminy zasługuje na najwyższe uznanie.  
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Grażyna Krystosiak – sekretarz gminy powiedziała, że jest bardzo zaskoczona tym miłym 

pożegnaniem. Dodała, że faktycznie decyzję o odejściu na emeryturę podjęła już 2 lata temu  

i nie miało wpływu to, że Pan Marcin objął funkcję wójta. Doszła do wniosku, że po 37 latach 

pracy w urzędzie i 44 latach ogółem pracy należy jej się trochę odpoczynku. Stwierdziła, że 

nikt nie wie, ile mu w życiu dane, więc teraz chce już spędzić swoje życie spokojniej według 

własnego planu.  

Obecni nagrodzili Panią sekretarz brawami.  

Ad. 8 

Krystyna Gajdemska – przewodnicząca rady gminy o godz. 16:27 zamknęła obrady III sesji 

rady gminy Zławieś Wielka. 
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